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B A R A B Á S  H A J N A L

Az évnek ebben a szakában 
az elmúlt években már nem 
lehetett szállást foglalni 

Hargitafürdőn a téli ünnepekre, 
azonban idén rosszabb helyzet-
ben van a Csíkszeredához tartozó 
üdülőtelep. A hó hiánya mellett a 
parkolóhelyek alacsony száma sem 
kedvez a helyi turizmusnak. Tófalvi 
Ernő helyi lakos szerint alig 70 szá-
zaléka telt be a szálláshelyeknek a 

téli ünnepekre, amit részben 
a válságos gazdasági hely-
zetnek tud be, másrészt az 
időjárás sem kedvező a sí-
pálya-üzemeltetők számára.  
Bár az utóbbi években tör-

téntek fejlesztések, például 
felújították a Hargitafürdőre vezető 
utat és Hargitafürdő utcáit, továb-
bá parkolóhelyeket alakítottak ki, 
további beruházásokra volna szük-
ség. Például arra, hogy megépüljön 
a tűzoltószertár és -garázs, ahol 
az adományba kapott tűzoltóautót 
helyezhetnék el – a jármű évek óta 
Csíkszeredában rostokol.

Kevés a parkolóhely

Az egyik legnagyobb infrastruk-
turális hiányosság mégis a kevés 
parkoló, ez pedig akkor mutatkozik 
meg, amikor egy-egy hétvégén elö-
zönlik a turisták a hegyvidéki te-
lepülést. Tavaly januárban cikkez-

tünk arról, hogy nagyon látványos 
torlódás alakult ki a Hargitafürdőre 
vezető úton, a kevés parkolóhely 
miatt az üdülőtelep és annak be-
járata annyira feltelt, hogy már az 
országúti eltérőnél rendőröknek 
kellett irányítaniuk a forgalmat. 
Akkor szó esett arról, hogy az 1-es 
számú zagytározó több hektáros 
területének egy részére ideiglenes 
parkolót alakítanának ki, azonban 
ez a lehetőség elakadt, mert nem 
tudta megvásárolni a területet sem 

a város, sem a csíkcsicsói önkor-
mányzat. Egyébként a hargitafür-
dői területek nagy része az utóbbi 
önkormányzathoz, illetve a csikcsi-
csói közbirtokossághoz tartoznak, 
az üdülőtelep utcái és közterületei 
pedig a városhoz.

Elmaradt árverés

Péter Lukács, Csíkcsicsó polgármes-
tere érdeklődésünkre elmondta, a 
terület megvásárlásának lehetősé-

ge elakadt, mivel egy cég kiegyezett 
a volt bányavállalat vagyonának ér-
tékesítését végző csődbiztos céggel 
és megvette a zagytározót, így az 
árverés elmaradt  A községvezető 
azonban hozzátette, a tulajdonos 
cég a napokban felkereste az ön-
kormányzatot, és felajánlott 23 ezer 
négyzetméternyi felületet eladásra. 
Így az értékbecslést követően majd 
döntenek arról, hogy megveszik 
vagy sem azt a területet.

Más lehetőségek

Korodi Attila, Csíkszereda pol-
gármestere a téma kapcsán szin-
tén megerősítette, hogy el kellett 
vetniük a zagytározó helyére ter-
vezett parkolás ötletét, mert nem 

tudták megvenni a területet; ezért 
más megoldásokat kerestek. A 
Tolvajos-tetőnél képzelték el egy 
nagyobb parkoló kialakítását, 
a csíkcsicsói közbirtokossággal 
egyeztetve. A város pedig tudná 
biztosítani a tömegközlekedést a 
Tolvajos-tető és Hargitafürdő kö-
zött. A tervezett tűzoltógarázs és 
-szertár létrehozása kapcsán tőle 
megtudtuk, hogy jövőre elkezdőd-
het annak építése. Az épület helyet 
adna még a gyógyszertárnak és 
egy orvosi rendelőnek, valamint 
egy közvécének is. Szintén folya-
matban van a hargitafürdői iskola 
átépítésének pályázata is, amelyet 
a Környezetvédelmi Alapból fi nan-
szíroznak. Várhatóan jövőre ott is 
elkezdődhet a kivitelezés. Újdon-
ságként pedig arról is beszélt, hogy 
a Gyulafehérvári Caritas katolikus 
segélyszervezet felajánlotta a vá-
rosnak az egyik ingatlanját, amely 
ideális lenne erdei iskolának. A vá-
sárlási szándékról az önkormány-
zati képviselők döntenek majd. 

Egyelőre se hó, se vendég
További beruházásokra van szükség Hargitafürdő fejlődéséhez

Egyelőre az időjárás nem 
kedvez a téli turizmusnak
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C sép Éva Andrea Maros megyei 
parlamenti képviselő kezdemé-

nyezésére sikerült olyan módosítá-
sokat eszközölni az ener-
giaártámogatásról szóló 
sürgősségi kormányrende-
letben, amely többek közt a 
nagycsaládosokat igyekszik 
megvédeni az elszabaduló 
energiaáraktól, valamint 

segítséget nyújt a fogyatékkal 

élő személyeknek is. Ennek értelmé-
ben január 1-jétől fogyasztástól füg-
getlenül 0,68 lejt fi zetnek a villamos 
energia kilowattórájáért azok a nagy-
családok, amelyekben legalább há-
rom 18 év alatti gyermeket nevelnek, 
vagy 18–26 év közti fi atalt, akik még 
tanulnak. Ugyanez az árplafon lesz 
érvényes az egyszülős családoknak is. 
Romániában több mint 225 ezer olyan 
család van, amely három vagy több 
gyereket nevel. A kompenzált árban 
részesülnek azok a fogyatékkal élő 
személyek is, akik a kezelésükhöz, fel-
épülésükhöz elektromos orvosi eszkö-

zöket, készülékeket használnak. Hogy 
mit kell tenniük az érintetteknek, 
hogy a kedvezményezett árkategóri-
ába tartozhassanak? Egy kérvénnyel 
és egy egyéni felelősségvállalási nyi-
latkozattal kell menniük a szolgáltató-
hoz, hogy igényeljék a kedvezményt.

Különböző árak

Mint köztudott, amúgy a fogyasztás 
függvényében különböző tarifát ál-
lapítanak meg a fogyasztóknak: 68 
baniért azoknak számlázzák az ára-
mot, akik nem fogyasztanak többet 
havi 100 kilowattóránál, a havi 100 
és 255 kilowattóra közötti fogyasz-
tás tarifája 80 bani, aki 255 kWh-nál 
többet, de 300 kWh alatt fogyaszt, 
annak 255-ig 80 bani lesz az áram, 
a 255 és 300 kWh közötti fogyasztás 
pedig 1,3 lej/kWh áron kerül kiszám-

lázásra. A nagycsaládok és egyszü-
lős családok azonban fogyasztástól 
függetlenül 68 banit fi zetnek majd 
az áramért.

Lehet kérvényezni a nagycsaládosoknak járó energiaár-támogatást
• Megjelent az energiatámogatási törvény módosítása, 
melynek értelmében a nagycsaládok és az egyszülős 
családok számára fogyasztástól függetlenül 68 baniba 
kerül a villamos áram kilowattonkénti ára. Szombattól 
már lehet igényelni a támogatást a szolgáltatónál.

Nem kell aggódni a villanyóra 
pörgéséért a nagycsaládokban
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• Van még, amiben fejlődnie kell Hargitafürdőnek, például a parkolóhelyek bővíté-
se elengedhetetlen, hiszen ellenkező esetben a tavalyiakhoz hasonló tumultusokra 
kell számítani hétvégente. Igaz, ehhez az időjárásnak is kedvezően kellene alakul-
nia, hiszen hideg és hó nélkül nem sok szórakozási lehetősége van az oda érkező 
turistának. A korábbi évekhez képest idén valóban kevesebb a Csíkszeredához 
tartozó üdülőtelepre látogató vendég.

Gyűjtés a kolostor 
befejezésére

2020 májusában kezdték el 
felépíteni a pálos kolostort 
Hargitafürdőn a magyar kormány 
támogatásával. Bátor Botond 
pálos szerzetes, a hargitafürdői 
rendház vezetője érdeklődé-
sünkre elmondta, a munkálatok 
végén járnak, de további 400 ezer 
lejre van szükségük a befejezés-
hez, ezért gyűjtést szerveztek, 
amelynek részleteit a Taborhegy.
ro honlapjukon lehet megtalálni. 
A kolostor többek között helyet 
adna néhány hétre azoknak, akik 
elcsendesedésre vágynak, félre-
vonulva a világ zajától.




